
  

 
 

 

 

 

 

 

IPARISTA DIÁKLAP 

53. évfolyam 2015/2016 1. szám 

 

Szereted a körülötted lévő világot és embereket? Gondoltál már arra, hogy 
másoknak megmutasd? 

A 2016/17-es tanévben iskolánk kínálata új szakkal bővül. 

Miről is fog szólni ez az új szak? 

 Megismerjük a közvetlen környezetünket, a belföldit és 
a külföldit egyaránt. Közgazdasági alapismereteket is 
tanulhattok. Kiemelt szerepet kap a nyelvtanulás. 

Milyen új tantárgyak lesznek? 

 A művészettörténet, földrajz, és miden olyan terület, 
ami segíti a turisztikai vállalkozások működését, a 
többnyelvű kommunikációt, az utazásszervezést és 
régiófejlesztést, a prezentációs technikák elsajátítását. 

Kiket várunk?  

 Ide főleg olyan diákokat várunk, akik kreatívak, nyíltak 
és valami újat, modernet akarnak tanulni!  

REMEK TURISZTIKAI MENEDZSER LEHETSZ! 

Profil: 
A végzőseink járatosak a turisztikai földrajzban, az idegenforgalmi központok és tájegységek 
ismeretében idehaza és külföldön, felkészültek azon szakismeretekből, amelyek elengedhetetlenek 
a teljes értékű szakközépiskolai végzettséghez. 
Munkalehetőségek: 
Középszintű menedzserek az idegenforgalmi cégeknél, regionális turisztikai intézményeknél, az 
állami közigazgatás idegenforgalmi részlegeinél, az idegenforgalommal kapcsolatos pályázati és 
tanácsadó szervezeteknél, idegenforgalmi szolgáltatásokat és regionális fejlesztést végző 
szervezeteknél, idegenvezetőként, illetve mint idegenforgalmi magánvállalkozóként is (például 
faluturizmus) érvényesülhetnek.   
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INTERJÚ RIGÓ GYULA TANÁR ÚRRAL 

 Honnan származik a tanár úr? 

 Királyhelmecen születtem, ott is töltöttem a 

gyerekkoromat, odajártam alapiskolába. Szívesen 

emlékszem vissza azokra az évekre, sok baráti és rokoni 

kapcsolat fűz oda. 

 Hol tanult, milyen képzettséggel rendelkezik? 

 Kassán, a Márai Sándor Gimnáziumban érettségiztem 

2004-ben. Utána Nyitrán, a Konstantin Filozófus 

Egyetemen szereztem magyar-történelem szakon 

diplomát. Majd ugyanott irodalomtudományból 

doktoráltam, és szereztem PhD doktori fokozatot. 

 Melyik évekre emlékszik vissza a legszívesebben, és az 

Ipari előtt tanított már valahol? 

 Nagyon szerettem az egyetemi éveket, felejthetetlen 

élmény volt számomra, mindenkinek ajánlom. A doktori 

évek is szépek voltak, ott a kutatásnak élhettem, sok 

országot és annak tudományos életét láthattam, és 

egyetemen taníthattam. Az Ipari előtt két évet tanítottam 

egy kaposi magán szakközépiskolában és kettőt egy 

Nyitra melletti településen, Bodokon, ahol 

idegenforgalmisokat tanítottam (azok is nagyon 

kellemes évek voltak). 

 Mindig tanár szeretett volna lenni? 

 A középiskola elején még két szakma között 

gondolkoztam. Sokáig inkább a fogorvosi pálya állt 

nyerésre nálam, nagyon szerettem a biológiát, meg a 

fogorvosi fúrónak a hangját (nevetés), de később már a 

tanári pálya kezdett vonzani. Ebben közrejátszott a 

családi háttér is, édesanyám is tanár. Sok tanárbarátunk 

van, ebben a légkörben nőttem fel.  

 Milyen tárgyakat szeretett a középiskolában? 

 Most nem mondok újat, hogy a magyar nyelv és 

irodalom és történelem voltak a nagy kedvencek. De a 

földrajzot is nagyon szerettem (abból érettségiztem is), 

és a biológiát és kémiát is imádtam. 

 Mi a kedvenc időtöltése? 

 A legjobban olvasni szeretek. Az köt le a legjobban, 

vagy kortársakat olvasok (Nagy Koppány Zsolt, Kemény 

Zsófi, Totth Benedek, 

Závada Péter, Erdős 

Virág), vagy 

klasszikusokat 

(Kosztolányi számomra 

utolérhetetlen). A 

populáris irodalmat is 

imádom, Stephen King 

horrorjai a kedvenceim. 

Szeretek sportot nézni, egy jó filmet is tudok becsülni. 

 Milyennek látja a mai diákokat? 

 Nem könnyű kérdés! Ma már egy szuperműszaki gyors 

világban élnek a diákok. Szerintem ez nagyon káros és 

sok negatív hatása van; a tanulók egymással és a 

felnőttekkel is türelmetlenebbek, mint régebben, nincs 

kedvük várni. Sokszor közönyösek, közömbösek és 

passzívak, nincs „élet” bennük. A butaságot meg lehet 

„gyógyítani”, karban lehet tartani, de aki nem akar 

semmit, azzal nehéz kezdeni valamit. Hiányzik a suliból 

az összetartás, nagyon nehezen szervezünk meg valamit 

közösen, a pénteki, meg szünidő előtt „lelépések” 

nevetségesek.  

 Van kedvenc osztálya? 

 Erre minden tanár azt a diplomatikus választ adja, hogy 

nincs. De higgyék el nekem, hogy mindenkinek van 

(nevetés). Hozzám azok az osztályok állnak most a 

legközelebb, ahol a testnevelés mellett a szakjaimat is én 

tanítom. 

 Ön az egyetlen tanár, aki magázza a diákokat. Miért? 

 Minden diákkal egy láthatatlan szövetséget szoktam 

kötni. Ez a szövetség számomra a kölcsönös tiszteleten 

alapszik, ahol mindenki tudja a kötelességét és szerepét. 

Olyan félként gondolok a diákra, aki megérdemli, hogy 

felnőttként kezeljem, bízzak benne, és ez a tisztelet a 

magázódásomban fejeződik ki.  

 Köszönjük szépen a ránk szánt időt!  

Készítette: Tóth András, Sliva Richárd  

a rovat. ahol egyik tanár 

sincs biztonságban 
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Hogy hívnak? Kiss Péter, Peti 

Tartottál az avatástól? Nem 

Segített valaki az avatási program előállításában? Igen, a nevelőnő 

Melyik feladat tetszett/nem tetszett? Az uborkás feladat az nagyon tetszett 

Mit szólsz az ajándékhoz? ...ha kell hordani,kell hordani... 

Mi a véleményetek a diszkóról?  Tűrhető volt 

Hogy hívnak? Feterik Patrik, Patyo 

Tartottál az avatástól? Kicsit 

Segített valaki az avatási program előállításában? Az osztályfőnök 

Melyik feladat tetszett/nem tetszett? Az tetszett, amikor be kellett kenni 

egymás fejét lekvárral 

Mit szólsz az ajándékhoz? Jó,..elmegy 

Mi a véleményetek a diszkóról? Nem voltam lent 

Hogy hívnak? Szuhay Attila 

Tartottál az avatástól? Nem 

Segített valaki az avatási program előállításában? Nevelőnő 

Melyik feladat tetszett/nem tetszett? A lufis az tetszett, abban nagyon 

beégtem, amikor nem tudtam kidurrantani a lufit a lány hátán 

Mit szólsz az ajándékhoz? Csak 2 napig hordtam, de amúgy jó volt 

Mi a véleményetek a diszkóról? Sz*r, sz*r volt a zene 

Hogy hívnak?Bettes Bence 

Tartottál az avatástól? Kicsit sem 

Segített valaki az avatási program előállításában? Az osztályfőnök 

Melyik feladat tetszett/nem tetszett? Amikor az ecetes vízből kellett szájjal 

kiszednünk a gyümölcsöket 

Mit szólsz az ajándékhoz? Hááát... tetszik 

Mi a véleményetek a diszkóról? Nem voltam lent 

Hogy hívnak? Bodor Benjamin, Benji 

Tartottál az avatástól? Nem 

Segített valaki az avatási program előállításában? Aha 

Melyik feladat tetszett/nem tetszett? Tetszett a lufis, amikor a lufikat 

kellett kidurrantani 

Mit szólsz az ajándékhoz/? Jó 

Mi a véleményetek a diszkóról? Nem voltam 

 Készítette: Vajda Réka, Bartos Stella   

Az elsősökkel beszélgetve, 

megtudtunk néhány 

információt, mi a 

véleményük az iskoláról, 

tanárokról, kollégiumról és 

az avatásról.  

Az iskolával kapcsolatban 

megtudtuk, hogy a 

legtöbbjük azért választotta 

a mi iskolánkat, mert 

magyar az iskola, és 

érdekelte őket a szak is. 

Kiderült az is, hogy a 

többségük kedvenc tanára 

Molnár László és Rigó Gyula 

tanár úr, és a testnevelés 

óra, de persze volt olyan is, 

akinek az angol a kedvenc 

órája Dolinek Valéria 

tanárnővel.  

Az avatással kapcsolatban 

nagyon kedves emlékeik 

születtek. Nagyon 

tetszettek nekik a 

feladatok, amiket a 

harmadikosok készítettek 

nekik, és egymás műsorai 

is, ezzel ellentétben az 

ajándék és a bundadisco 

már nem annyira.  
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A második és harmadik osztály pár diákja lehetőséget kapott, hogy részt 

vehessen egy cserediákprogramban Szolnokon. Az utazás egy szeles napon 

kezdődött. Az egész kirándulás 5 napot vett igénybe. A felügyelő tanár ezen a 

kiránduláson Ing. Asszonyi Árpád volt. Az odavezető út hosszú és kimerítő volt. 

Később értünk oda, mint azt terveztük, viszont még aznap megnézhettük a 

Gépipari Szakközépiskolát.  Az esti órákban az esti Szolnokot jártuk be, másnap 

pedig elmentünk a 

Stadler kocsiszekrény-gyártó 

üzembe. Itt betekintést 

nyerhettünk, hogy miként is készítik 

a FLIRT kocsiszekrényeket. Továbbá 

még ellátogattunk Martfűbe, egy 

három-csillagos termálfürdőbe. A 

következő megálló Budapest volt, 

ahol meglátogattunk egy 

hadtörténeti múzeumot. Ezután a 

csapat kapott pár óra szabadot, amit 

a budapesti WestEnd bevásárlóközpontban tölthetett el. Másnap az utunk Jászberénybe 

vezetett, ahol megnéztük az ottani állatkertet. A szolnoki Gépipari meghívott minket egy 

barátságos kosárlabda és foci mérkőzésre, amit mi szívesen el is fogadtunk. A meccsek után 

mindenki fáradtan ment aludni 

és már másnap eljött a 

visszautazás ideje. Számunkra 

ez egy felejthetetlen élmény 

volt és remélem, hogy a 

szolnoki diákok is jól érezték 

magukat nálunk. 

Készítette:Farkas Tamás, Filip 

Csaba 

  



ACÉLTOLL 2015/december 
 

 

-5- 

 

KÜLHONI MAGYAR SZAKKÉPZÉS 
Miskolc 2015 

Külhoni magyar szakképzés támogatásával, és a Bethlen Gábor Alapkezelő Zrt. pályázati 

felhívás keretén belül 10 diák - Sliva Richárd, Pobori 

Dániel, Hegyi Dániel, Burszki Mátyás, Csizmadia Benjamín, Derján Zsolt , Kankula Ákos , 
Mihály Balázs, Misurák László, Sztasko Gergely – ellátogatott Miskolcra.  

2015. július 6. - 2015. július 31. közötti 

időpontban szakmai gyakorlaton vettünk 

részt a Miskolci Andrássy Gyula 

Szakközépiskolában. A gyakorlaton 

különböző szakmai ágakat ismerhettünk 

meg. Várhegyi Miklós tanár úr vezetésével 

elsajátítottuk a kézi forgácsolás, 

domborítás, kivágás, hajlítás és fúrás 

alapjait. Miután elsajátítottuk ezeket a 

tevékenységeket, a végeredménye egy 

fémrózsa lett, melyet emlékül 

hazahozhattunk. 

A képzés CNC gépeken folytatódott, Géczy 

István tanár úrral, ahol saját programmal elkészíthettük kedvenc sakkfiguránkat. A hidraulika-

pneumatika részben megtanultuk a hidraulikus és pneumatikus elemtechnika lényeges 

ismereteit, üzemi tennivalóit.  

A harmadik héten Demján István tanár úr segítségével megismerkedtünk a Solid Edge 

programmal. A hónap negyedik hetén Madácsi István tanár úr tanított meg a mobil csuklókaros 

koordináta mérőgép és a stabil koordináta mérőgép működésének alapjaira. Hétvégenként 

kirándultunk Budapesten, Egerben, Lillafüreden. Nagyon jól ereztük magunkat.  

KÖSZÖNJÜK A LEHETŐSÉGET! 

Készítették: Sztasko Gergely, Tamás Lóránt 

http://ipari.edupage.org/forms/?file=student.html&student=227355
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2015. október 17. szombat. Meghatározó nap a negyedikes Iparisták életében. Eljött a szalagavató napja. Ez 

az esemény hosszú múltra tekint vissza, hiszen az 1800 as években Selmecbányán született. A készülődés 

erre a napra már nagyon régen elkezdődött, de az igazi készülődés a negyedikesek szerint szeptemberrel 

kezdődött. Akkor próbálkoztak először az ünnepi bevonulástól a műsoron keresztül a szalag feltűzéséig folyó 

munkálatokkal. 

Az esemény 18 órai kezdettel kezdődött a Művészetek házában (Dom umenia). A diákokat a tanárok, szülők 

és vendégek fogadták. Az ünnepélyes beszédek után a szalagok feltűzésén keresztül, a műsorok előadása 

után elkezdődött a szórakozás. 

Molnár tanár úr szerint: „Örvendetes volt már a bevonuláskor is, hogy méltósággal nem fiúk és lányok, 

hanem ifjú hölgyek és urak jelentek meg“. Tobákos tanárnő szerint: „Felnőttként viselkedtek, ezért 

megérdemelték a zöld szalagot.” A diákok szerint: „A szalagavató egy olyan esemény minden diák életében, 

ami azt jelzi, hogy valahova megérkezett, hogy közeleg az önállóság.” Véleményük szerint a szalagavató 

összehozza a diákokat, a hozzáállásukat más emberekhez, megmutathatják, hogy mire képesek. Leírhatatlan 

érzés volt ott állni és látni a szülők arcát, ahogy meg voltak hatva.     Lintner Márk  
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Iskolai könyvtárak világnapja 

Az Iskolai Könyvtárosok Nemzetközi Szervezetének (IASL) elnöke, Dr. 
Blanche Wolls 1999. október 18-án intézett felhívására rendezik 

meg minden év októberének negyedik hétfőjén az Iskolai könyvtárak 
világnapját. 

Már mikor megérkeztünk az iskolába egy különös látvány fogadott bennünket, a lépcsők szélén kis gyertyák 
meggyújtva, amik a könyvtárhoz vezettek, ezzel is mutatva a ennek a napnak a különlegességét. Sok elsős 
segédkezett, hogy zökkenőmentesen menjen minden, ők a “könyvtárbarátok“ megkülönböztetésképpen egy 
festett alma volt az arcukon. Az a nap arról szól, hogy minél többen kezdjenek el újra könyvet olvasni. 

Ezen a napon az első osztály, aki ellátogatott a könyvtárba az az 1.A volt. Izgatottan jöttek és mosolyogva 
iratkoztak be. A könyvtárosnő Fülöp Éva különböző könyveket mutatott nekik, amelyekből idézett, 
megpróbálta elmagyarázni, hogy miért fontos az olvasás. Az osztály egy kisebb produkcióval is készült W. C. 
Röntgen megemlékezésére. Röviden elmesélték az életrajzát majd eljátszották az életéből azt a részt, amikor 
éppen a kutyáján tesztelte az x-sugarakat. A résztvevők különböző témájú könyvekből olvastak fel részleteket. 
Három csapatot alakítottak és egy vetélkedőben mérték össze a tudásukat. Láthatóan élvezték a játékot. 
Ezután pedig minden csapatból egy-egy embernek meg kellett mondani, hogy milyen híres embert látnak az 
adott képeken.  
Miután befejeződtek a programok Körtvély Patrik a következőt nyilatkozta:„Jó volt, tetszett. A vetélkedőre 
lehetett volna nagyobb hangsúlyt fektetni, mivel mindenki nyomogatta a válaszadó gombot, még ha nem is 
tudta a választ. De nagyjából jó volt és tetszett“ 
A 2.A osztály következett, egy “fekete-fehér igen-nem“ nevű játékkal kezdtek, majd activityvel folytatták: el 
kellett mutogatni egy könyvnek vagy egy filmnek a címét. A hírnevükhöz képest elég jól viselkedtek. 
Utána az 1.C osztály jött. Viselkedésükkel bepótolták a 2.A osztályt. Rigó Gyula tanár úr egy prezentációval 
készült irodalommal kapcsolatban “Antigoné“ címmel. A tanár úr rendesen felkészült, viszont a csoport nem 
minden tagja tisztelte meg a figyelmével. A helyzet viszont idővel javult. A feladatuk a műsor után a következő 
volt: mindegyikük kapott egy feladatlapot, amit a prezentáció alapján kellett kitölteniük. Miután befejezték 
megint csak elszabadultak, és mint értetlen ember mindennek az ellenkezőjét csinálták. Távozásukkor Tóth 
Máté a  következőt nyilatkozta: “Látni, hogy készültek rá, minden jól megvolt szervezve “   
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Később az 1.A megint ellátogatott a könyvtárba és szintén megtekintették az előadást. Itt viszont már aktívan 
hozzászólt a többség a témához. Jóval fegyelmezettebbek voltak, mint az évfolyamtársaik.  
Megjött a 3.A osztály, és a könyvátrosnő idézete után Hegyi Dániel adja elő interaktív prezentációját, ami 
a filmek és a könyvek megkülönböztetéséről szólt. A prezentáció eléggé swagre sikeredett, láthatóan készült 
az előadásra, jól sikeredett. 
Végül a 2.C is megérkezett és újra a 2.A osztály is, hogy a 3.A ellen játszanak egy kis kvízjátékot. 
Igen tartalmas nap volt, reméljük jövőre is lesz ilyen! 

Készítették:Nagy Krisztián, Lénárt Dániel 

 

Iskolai Foci Torna 2015/16 

Csapatok: 
1.C : Jónás Bence, Szabó Zoli, Bráz Ákos, Molnár 

Dávid, Hoďa Adrian, 

1.A: Bodor Benjamin , Maksi Tamás, Körtvely 

Patrik, Szuhay Attila, Kiss Péter, Takács Péter, 

Maxim Černota. 

2.A,C: Bárczi Loránt, Bartók Lóránt, Sliva 

Richárd, Tamás Loránt, Sztasko Gergely. 

3.A,C: Rezes Bence, Kiss János, Burszki Mátyás, 

Novák Tamás, Boros László, Nagy Gyula. 

4.A: Patrik Illés, Barnócky Gábor, Grujo Zsolt, 

Kocai Róbert. 

4.C: Pulen Lászlo, Makkay Attila, Kerekes 

Károly, Bajúsz Miro, Csersznyés Florián. 

Helyezések: 

1.Hely: 4.A 

2.Hely: 1.C 

3.Hely: 1.A 

4.Hely: 3.A,C 

5.Hely: 4.C 

6.Hely: 2.A,C 
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Kassán a maratont az 1924-es évektől tartják, ez a maraton a legöregebb egész 

Európában és a második legöregebb a világon 

Kilenc fajta futás közül lehet 

választani, mint például a 

félmaraton, minimaraton, 

stafétafutás s így tovább. A legelső 

maratont Karol Hallac nyerte meg. 

A maraton egész Kassa 

lakosságának elérhető. A 

gyerekeknek külön minimaraton 

van és a pároknak is van külön, 

még külön családi futás is van! A 

maraton a főutcáról indul, 

kategóriánként változik a távolság 2 

km-től 4 vagy 20 km-en át, egészen 

az a bizonyos 42,2 km-ig. 

 Iskolánkat több diák is képviselte, köztük Balasi Zsolt, 

akivel sikerült egy rövid interjút készítenünk. 

 Hány órakor kezdődött a maraton? –Reggel 9 órai 

kezdettel indult. 

 Neked milyen gyorsan sikerült lefutnod a távot? 

– 25 perc alatt futottam le a 4 km-t. 

 Nehezen lehetett haladni a tömegben? – Igen 

nagyon zsúfolt volt a tér ezért lassan lehetett haladni a 

tömegben. 

 Volt mikor megálltál egy kis pihenőre? – Igen 

többször is, mivel nem járok edzeni. 

 Milyen élményben volt részed? – Futás közben 

találkoztam néhány jó baráttal, és pár 

osztálytársammal is, és még videót is sikerült 

készítenem. 

 Kaptatok valamit emlékeztetőül? – Igen kaptunk 

egy pólót, és egy érmet is. 

 

Készítették: Garai Szabolcs, Budinsky Olivér ll.A 
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Utazás 

Csütörtök reggel 7 óra körül az Ipari elől indultunk Budapest felé autóbusszal. A busszal 3 iskola közösen 

utazott. Az úton mindenki nagyon jól érezte magát, beszélgetett. A Budapestre érkezéskor megálltunk egy 

bevásárlóközpontban, itt körülbelül egy órát töltöttünk el.  

Ünnepség 

A Gloria Victis 1956-ban forradalmat elindító ifjúságnak állít emléket. 

A Műegyetemen, 2015. Október 22-én több mint 1300 Kárpát-

medencei középiskolás köztük szlovák és lengyel egyetemisták vettek 

részt az ünnepségen. Budapesti és vidéki ünneplő polgárok is 

megtisztelték az ünnepséget, amely a Bem téren megemlékezések és 

koszorúzással záródott. Én személyesen fontosnak tálalom, hogy így 

együtt összegyűlhettünk a határon kívüli diákok. A műegyetemben 

tartott beszéd után elindultunk fáklyákkal és zászlókkal a Bem-térig. 

Az egyetem előtt osztották szét a fáklyákat és a magyar zászlókat. Egy 

teherautó ált a sor elején, amit később követtünk. A felvonuláson 

több ezer ember vett részt. A felvonulást a tv-ben is leadták, élőben 

is közvetítették. Körülbelül négy kilométert sétáltunk a Duna parton, 

és a séta a Bem térnél ért véget. Ott Koszorúzáson vettünk részt, ami 

eltartott egész nyolc óráig.  

Koszorúzás 

A körülbelül 1300fős fáklyás menet a Bem József rakparton sétált lefelé a Bem József térre, ahol a koszorúzási 

ünnepséget tartották. A fáklyák letétele után a Bem József szoborhoz vonult mindenki, hogy végig hallgassuk 

a köszöntő beszédeket, verseket. A megemlékezés elején elhangzott Magyarország himnusza, amibe több 

diák is bekapcsolódott, majd Szász Jenő, a Nemzetstratégiai Kutatóintézet elnöke mondott ünnepi beszédet. 

Később a székesfehérvári Kodály Zoltán általános iskola énekkara köszöntött bennünket ünnepi énekével. 

Ezután megkezdődött a koszorúk letétele a 

szoborhoz, ahol több képviselő, szervezetek, 

intézmények, Magyarország és a szomszédos 

országok iskolái rakták le szebbnél szebb 

koszorúikat.  

Nyugodtan elmondhatja mindenki, aki részt vett a 

kiránduláson, hogy mind a szállás, mind az étel és 

mind a szervezés nagyon igényes, és bőven 

megfelelő volt. 

Tóth Kornél  

http://ipari.edupage.sk/
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Árams z ü n e t  
A magyarok szinte sportot űznek 
abból, hogy mit lehet tenni a magyar 
nyelvvel. Ki indította el azt az 
"elmétlen" játékot, hogy mindent 
megfordítunk, s akkor igen érdekes 
új jelentések születnek? Szinte már 
lessük, hogy hogyan is lássuk a 
dolgok fonákját! 

Össze ne tévessze! 
a boka táját a toka bájával, 
a borztanyát a torz banyával, 
a csárda zaját a zárda csajával, 
a száradt füzet a fáradt szűzzel, 
a fartőt a tar fővel, 
a harcsa máját a Marcsa hájával, 
a jó bor kulcsát a kóbor Julcsával, 
a csokorban adott bókot a 
bokorban adott csókkal, 
a foltos bölényt a boltos-fölénnyel, 
a hős ember nevét a nős ember 
hevével, 

a réti pipacsot a péti ripaccsal... 
Ezek bizony egyfajta 
keresztszerkezetek. Látjuk, hogy 
vannak köztük mesteri kettős, de 
hármas cserék is. És szinte "dőlnek" 
az újabb példák, most már a "Nem 
mindegy..." kezdettel és persze egyre 
vaskosabb tartalommal: 

Nem mindegy... 
hogy egyöntetű vagy ön egy tetű, 
hogy vízibusz vagy buzi visz, 
hogy mögöttem vagy nem öttem 
mög, 
hogy rovarszervet ivartalanítani 
vagy ivarszervet rovartalanítani, 
hogy mire fekszel: nedves kőre vagy 
kedves nőre, 
hogy helyet cserélni vagy csehet 
herélni, 
hogy véres párbaj vagy páros 
vérbaj, 
hogy köhögve röpülsz vagy röhögve 
köpülsz. 

Mielőtt beletörne a nyelvünk, 
lássunk néhány nyelvtörőt az igen 
gazdag termésből! Kevesebb is volt a 
beszédhibás (legalábbis a 
logopédusok szerint), amikor 
ilyenekkel tornáztatták a 
gyerekeket: 

Láttam szőrös hörcsögöt. Éppen 
szörpöt szörcsögött. Ha a hörcsög 
szörpöt szörcsög, rátörnek a 
hörcsöggörcsök. 
Meggymag.       Szelíd meggymag 
vagy, vagy vad meggymag vagy? 
Piros csíkos cinkcsészében cukros 
csirkecomb. 
Agostyánban agg atyák a gatyáikat 
aggatják! 
A Moszkvics-slusszkulcs nem 
luxusszükséglet. 

A képiség és költőiség 
összekapcsolásából fakad a Ki 
hogyan hal meg? sorozat. 

A kertész a paradicsomba jut. 
A hajóskapitány révbe ér. 
A suszter feldobja a bakancsát. 
A házmester beadja a kulcsot. 
Az aratót lekaszálja a halál. 

A nyelvtani formáknál maradva 
egészen egyedi magyar nyelvi 
lehetőség a szavak, nevek 
"ragozása" - ismét egy le nem írt, 
nem elemzett magyar nyelvi 
"lehetőség"!  

Én ekelek, Te keregsz, Ő gyeleg 
Mi  nistrálunk, Ti vornyáztok, Ők 
lendeznek. 
- Ön inka? 
- Igen, és ön? 
- Én még inkább. 
A széttagolás vicc formájában: 
- Miért nem találják Palikát az 
erdőben? 
- Mert Pál ma fa! 
- Mi az, fémből van és utazik? 

- Vas utas. 
- Mi az aperitif ellentéte? 
- Az utó-pia. 

Hogy a magyar vicc egyedülálló, 
minden magyar tudja. Elsősorban 
csak a magyar, mert a szóvicc, a 
nyelvi vicc nem fordítható le.  

- Milyen a falusi energiaital? 
- Kutbul. 
- Milyen a falusi harci kutya? 
- Ólbul! 
- Mit énekelnek a molyok a 
szekrényben? 
- Edda blúzt! 
- Miről lehet felismerni a 
számítógépes (internetes) 
kalózokat? 
- Webhely van az arcukon. 

A szóviccek egészen egyedi formája 
a szóvegyüléses alakokat létrehozó 
vicc. 

- Mi lesz a mackó és a narancs 
keresztezéséből? 
- Pandarin. 
- Mi lesz a paripa és a grépfrút 
keresztezéséből? 
- Lócitrom. 
- Mi lesz a tehén és a macska 
keresztezéséből? 
- Mú-mia. 

Ebben az írásban kicsit 
nyelvtanoztam. A viccek is tudnak a 
nyelvtanról, a nyelvtantanításról is:- 
Az iskolában megkérdezi a tanár, 
hogy ki mit kapott karácsonyra 

- Pistike, te mit kaptál? 
- Hátitáskát! 
- Fiam! Háttal nem kezdünk 
mondatot! 
- Kisfiam, etté'? 
- Nem egy té, hanem két té! 
- Pistike, mondj két névmást! 
- Ki?       Én? 
- Ötös!.
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MECHATRONIKA  

Itt megtanulunk gépeket vezérelni, 

és ezzel majd sok pénzt fogunk keresni- 

Legyártunk majd dolgokat, 

amik később majd hasznunkra válnak. 

 

ELEKTROTECHNIKA 

Áramot tanulunk bekötni, 

s közben arra várunk, hogy mikor fog megütni. 

Ha az árammal valakinek gondja akad, 

azonnal hívja a tűzoltókat!  

 

MŰSZAKI LÍCEUM 

Logikusan gondolkodunk, 

programozással foglalkozunk. 

Ha bámulhatjuk a monitort, 

Megoldunk mindent és pont! 

 

KERESKEDELMI AKADÉMIA 

Elkönyvelünk mindenfélét, 

jót és rosszat, ahogy kérték. 

Hibákat mi nem vétünk, 

A munkából nem késünk! 

 

REGIONÁLIS TURIZMUS MENEDZSMENTJE 

Bejárod a nagyvilágot, 

mindenhová eljut kíváncsiságod. 

Otthon vagy a művészetben, 

Ismereted végtelen! 

Balasi, Ucekaj, Petrik 

Felelős szerkesztő: Szűcs Anita, Szerkesztőség a II.A és II.C osztály  

Köszönet mindenkinek, aki részt vállalt a munkában! 
Továbbra is várjuk írásaitokat, kérdéseiteket, javaslataitokat, véleményeteket, rajzaitokat… 

akár személyesen vagy a fabera@ipari.sk címre. Ne felejtsd el, hogy a levél tárgya ACÉLTOLL legyen! 
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